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Des de fa un grapat d’anys, l’Em-
pordà ha estat un indret que ha
meravellat molta gent. L’enorme
volum de turistes que hi arriba
cada estiu és, en gran part, una
mostra dels sentiments de fasci-
nació que desperta. 

1. Els aiguamolls de l’Empordà
Els aiguamolls de l’Empordà es
troben a la comarca de l’Alt Em-
pordà, concretament a la franja li-
toral que va des de la serra de Ro-
des fins a la desembocadura del
riu Fluvià. L’actual espai protegit
està considerat el segon parc més
important de Catalunya. I és que
aquest parc, de fet, és el que queda
d’una immensa àrea de mares-
mes que antigament ocupava
pràcticament la totalitat del litoral
empordanès i que va anar desa-
pareixent a causa de l’expansió
agrícola. El parc natural disposa
d’un centre d’informació turística
i d’una gran xarxa d’itineraris
molt ben assenyalats. D’aquesta
manera, doncs, és fàcil de desco-
brir diferents paisatges d’aquest
indret tot fent una excursió a peu
o en bicicleta. La vegetació del
parc té unes característiques es-
pecials que la fan força diferent de
les zones que l’envolten. Als ai-
guamolls de l’Empordà s’hi com-
binen ecosistemes de diversos ti-
pus: platges i sorrals costaners, es-

tanys i aiguamolls d’aigua dolça o
petites closes i llacunes. Molt pro-
bablement, la principal atracció
turística del parc és la fauna que
hi habita, ja que és un dels espais
naturals de Catalunya on s’obser-
va més varietat d’espècies ani-
mals. Es calcula que actualment
hi ha més de tres-centes espècies
d’ocells que hi  fan el seu refugi i el
seu lloc de descans, com per
exemple l’ànec de collverd, la po-
lla d’aigua o la cigonya blanca. A
banda d’ocells, al parc també hi
habiten mamífers, com ara la rata
d’aigua, la mostela o la llúdriga.

2. Parc natural del cap de Creus
Al nord de l’Alt Empordà, entre el
golf de Roses i el de Lleó, hi ha el
punt més oriental del cap de
Creus. És un promontori esca-
brós, de roca espadada, situat al
final d’una península que s’en-
dinsa al mar Mediterrani i que
aplega, entre d’altres, els munici-
pis del Port de la Selva, Llançà, Ca-
daqués i Roses. Les onades i la tra-
muntana, però, fan que el paisat-
ge de la península sigui especial i
d’una gran bellesa. Des de de pe-
tites cales amagades d’aigua níti-
da i clara, fins a illots, penya-se-
gats o roques erosionades pel
vent. Alguna vegada, a més a més,
l’efecte de la tramuntana fa que hi
hagi roques que tenen formes sin-
gulars, com per exemple la de

l’Àguila de Tudela, la del Lleó de
cap gros o l’illa de Culleró, que es
diu que va servir de font d’inspi-
ració a l’artista Salvador Dalí per
tal de pintar El gran masturbador.
La millor manera d’obtenir-ne
una visió global és fer una excur-
sió per algun dels senders de gran
recorregut. Cal no oblidar de visi-
tar els jaciments arqueològics o
els monuments històrics, com ara
el monestir romànic de Sant Pere
de Rodes.

3. El massís del Montgrí
El massís del Montgrí és una for-
mació calcària situada al límit de
les dues comarques empordane-
ses, entre els municipis de Bellcai-
re d’Empordà, l’Escala, Ullà i To-
rroella de Montgrí. Des de lluny,
el relleu d’aquest conjunt mun-
tanyós, sembla que sigui la figura
d’un bisbe adormit. Els tres cims
que més destaquen són la mun-
tanya d’Ullà, la de Santa Caterina
i el Montplà. A banda d’aquests
cims, però, unes elevacions me-
nors donen continuïtat al massís
fins que arriba al mar. El castell
medieval del Montgrí, situat a dalt
de la muntanya de Santa Caterina,
es va començar a construir l’any
1294 per ordre de Jaume II i mai
es va acabar. El massís disposa
d’una bona senyalització i s’hi po-
den realitzar excursions a peu o
amb bicicleta.

SURTDECASA.CAT/AMIC

Gran riquesa natural  Recollim les peces del trencaclosques que
fan que l’Empordà sigui un lloc diferent amb una bellesa excepcional

De viatge MENJAR I BEURE

Dues mans 16
La preocupació d’un matri-

moni de Sant Salvador de
Guardiola pel futur del seus
fills adults amb necessitats
paral·leles va fer que decidis-
sin posar-se en contacte amb
Ampans, i que acordessin do-
nar la seva finca a l’entitat per-
què quan ells faltin segueixi
acollint els seus dos fills amb
una lleu discapacitat intel·lec-
tual.

La vareta màgica  d’Am-
pans és buscar noves oportu-
nitats de treball vinculades al
món rural, oportunitats edu-
catives i de lleure per a aques-
tes persones. S’ha recuperat la
vinya centenària d’Urpina i
n’han plantat de nova. Les va-
rietats que s’hi cultiven són  la
mandó i la sumoll, varietats
autòctones que ja es conrea-
ven abans de la fil·loxera i que
tornen a ocupar un lloc en la
nostra identitat vinícola. Tam-
bé les foranes però molt ben
integrades al nostre territori,
i que van ajudar a fer renéixer
la comarca als anys 80, com la
cabernet sauvignon i la mer-
lot. Totes aquestes varietats
són les que componen el vi
Dues Mans, majoritàriament
la mandó. 

Els vins de la varietat man-

dó tenen amabilitat en boca;
en aquest vi s’ha volgut donar
complexitat i força amb la ca-
bernet sauvignon i la merlot,
amb una mica de nervi final
que ens aporta la sumoll amb
la seva acidesa. 

Aromàticament, la mandó
no s’expressa amb la fruita,
sinó com la flor seca i és més
especiada de garrofa, llorer,
pebre rosa, i dona aromes de
tardor. La per-
cepció és
d’aromes ma-
dures i llami-
neres i boca
amable. Un vi
que expressa
el paisatge del
Bages.

DO: Pla de Bages
Preu: de 13,5 a 15 euros

per Pilar Garcia. Sommelier del restaurant Las Vegas
info@restaurantlasvegas.com

EL VIEls paisatges més
verges de l’Empordà (1)

per Dolors Gómez. Lleure
cuineresdelbages@gmail.com

SOLUCIONS A LA CUINA

PREPARACIÓ
→ Enfarinem les supremes i les fregim en oli i mantega lleuge-
rament. 
→ A la mateixa paella ofeguem les verdures i els bolets, hi afe-
girem el xerès i ho flamegem amb el conyac. Ho retirem del
foc.
→ Tallem quatre trossos de paper d’alumini i a cadascun hi po-
sem sofregit de verdures, les supremes , més sofregit de ver-
dures i per sobre tòfona tallada.

Salmó fresc en papillota 
a la tòfona
INGREDIENTS
→ 4 supremes de salmó de 200 g c/u
→ 250 g bolets (llanegues...)
→ 12 fulles d’espinacs frescos
→ 200 g espinacs congelats
→ 50 cc conyac
→ 50 cc xerès
→ 1 tòfona negra
→ sal, pebre i llimona
→ 50 g mantega
→ 300 cc oli
→ 1 llauna puntes d’espàrrecs
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DAVID CÉSPEDES GIRONA

■ Si el setembre passat arribava el
nou vi de l’Empordà ara és el torn
de l’oli. Els trulls empordanesos
l’estrenen després d’una collita
que estarà aquesta temporada una
mica per sota del que és habitual-
ment però l’or líquid de les cuines
-com es coneix en moltes ocasions
l’oli- continuarà essent d’una gran
qualitat. Tot i un lleuger descens de
la collita s’espera que sigui un oli
de grans condicions i amb un as-
pecte una mica més verd que en
anteriors temporades. 

Fa uns dies es va fer al centre de
Figueres la presentació oficial del
nou oli provinent de la DO Oli de
l’Empordà. La comunió entre
aquest ingredient i el territori és
molt important i la prova és que el
col·lectiu gastronòmic de La Cuina
del Vent -que precisament ara està
d’aniversari i fa  anys- va apadri-
nar l’acte. A més, el compromís es
trasllada també a les taules i durant
aquesta segona quinzena del mes
de desembre a cada taula dels res-
taurants que integren el col·lectiu
hi haurà una mostra del nou vi per-
què es pugui tastar. En concret, els
restaurants i establiments adherits
a la campanya són: Empòrium,

Amiel & Molins, Reina de Port-
 Lligat, Voramar, Els Pescadors,
Rom, Falconera, Durant Hotel &
Restaurant, El Molí, Antaviana,
Castell de Peralada Restuarant, La
Cuina d’en Norat de l’hotel Terraza
de Roses i Can Jeroni. Tots els co-
mensals podran degustar el nou oli
provinent de les oliveres emporda-
neses. 

Aquest nou oli ha sortit dels pro-
ductors Empordàlia, Masetplana,
Trull Ylla, Serraferran, Mas Auró i
Celler Cooperatiu d’Espolla. Tots
ells treballen sota el paraigua de la
DO Oli de l’Empordà. A banda de
la presentació feta a Figueres demà
es presentarà la collita a la ciutat de
Girona. 

Concretament, la presentació es
farà de les  del matí a les  de a
tarda a l’exterior del mercat del
Lleó. A banda del tast del gelat d’oli
elaborat amb oli verge extra de
l’Empordà pel reconegut gelater
Hervé Covitto de Gelats Angelo. A
més, a les  del matí tindrà lloc un
concert d’havaneres amb Neus
Mar acompanyada per Emilio
Sánchez a la guitarra.

A banda, durant aquesta segona
quinzena de mes l’oli nou empor-
danès es podrà trobar a les taules

dels resturants de Girona Bon Fo-
gons: Duc de l’Obac, Massana,
Occi, Egg Castronomia, La Riera de
Sant Martí Vell, El Celler de Can
Roca, Àpats, Umai, Divinum i Pere
Malagelada. El compromís dels
productors d’oli va més enllà tam-
bé de la pura producció i, per
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aquest motiu, faran una donació
de cent litres al Banc dels Aliments
de Girona. 

Segons expliquen els seus pro-
motors a la seva web, la Denomi-
nació d’Origen Protegida Oli de
l’Empordà, creada el , assegu-
ra la qualitat de l’oli d’oliva que es

produeix a les dues comarques
empordaneses i en alguns muni-
cipis del Pla de l’Estany i el Gironès.
És una certificació impulsada pel
Departament d’Agricultura, Ali-
mentació i Acció Rural de la Gene-
ralitat de Catalunya i avalada per
l’esforç dels agricultors i les coope-
ratives.

Un dels aspectes que marca més
la personalitat i el caràcter de l’oli
empordanès és sens dubte la seva
ubicació geogràfica i el paisatge
que l’envolta. En aquest sentit, des
de la DO Oli de l’Empordà s’asse-
gura que la zona de cultiu es con-
centra en terrenys de sòls pobres:
la serra de l’Albera i la serra de Ro-
des, al nord; el Montgrí i les Gava-
rres, al sud. Substrats muntanyo-
sos que configuren una geologia
característica, amb granits, pissa-
rres i argiles. «La privilegiada ubi-
cació geogràfica empordanesa, a
cavall entre la mar Mediterrània i
els Pirineus, fa que el clima combi-
ni hiverns suaus, estius no massa
calorosos i la inevitable tramunta-
na. Tot plegat ajuda a configurar el
marcat caràcter de l’oli de l’Empor-
dà, segons consta a la seva web.

Sobre la collita d’aquest any Si-
mon Casanovas, president de la
DOP Oli de l’Empordà, preveu una
collita per sota del que seria nor-
mal, d’entre un  a  inferior, i
al voltant dels . quilos, se-
gons explica ell mateix a la pàgina.
L’oli d’oliva verge extra protegit
amb la DOP Oli de l’Empordà s’ela-
bora a partir d’oliveres inscrites en
el registre corresponent de les va-
rietats autòctones Argudell, Cori-
vell, Llei de Cadaqués i la varietat
tradicional Arbequina. Es conside-
ra com a varietats principals la va-
rietat Argudell, que aporta la per-
sonalitat sensorial, i que hi és pre-
sent en un percentatge mínim d’oli
del  de la composició varietal.

Els seus productors destaquen
que són olis que en boca presenten
un sabor amarg de tipus mitjà, amb
aromes que normalment recorden
l’herba acabada de tallar i les nous;
també poden aparèixer aromes de
fruites exòtiques, fruites verdes o
carxofa, així com presentar una
sensació final d’ametlla. L’oli de
l’Empordà és un producte amb
. anys d’història i segons rela-
ten els seus productors les prime-
res mostres d’olivera que s’han tro-
bat a l’Empordà daten del final de
l’edat del bronze. 

No obstant, segons les dades
trobades, van ser els grecs que van
arribar a la costa empordanesa
tant per Empúries com per Roses
els que van començar el cultiu de
l’olivera. L’oli va esdevenir llavors
també un producte més de la gran
activitat comercial que van demos-
trar tenir els grecs. La història ha
constatat que posteriorment van
ser els romans els que van prendre
el relleu dels conreus i els monjos
benedictins. I ara, tot aquell llegat
es tradudeix en què hi ha una ex-
tensió de dues mil hectàrees d’oli-
veres a l’Empordà que produeixen
aquesta joia indispensable de la
nostra cuina mediterrània. 

Un punt de degustació del nou oli empordanès. CONXI MOLONS

Gelat d’Hervé Covitto fet amb oli verge extra. CONXI MOLONS

L’oli novell de l’Empordà
ja ha arribat
Els trulls empordanesos presenten
demà a Girona la nova collita del
considerat «or líquid» de la cuina

CUJEDA
Resaltado
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Moto GP

La nova seu del club de fans de
Maverick Viñales a Roses
Ignasi Quintana  12.12.2019 | 13:25

L'entitat, fundada l'any 2011, vol tenir més
visibilitat a la zona i ser un punt de suport i
informació per als 310 socis amb què compta

Maverick Viñales tindrà, a partir de dissabte, una
seu oficial del seu club de fans a Roses. Serà al
carrer Doctor Fleming de la vila i servirà com a
punt de suport i informació per als socis del pilot
de MotoGP. La cita és a les onze del matí i
comptarà amb l'assistència, com no podia ser
d'una altra manera, de Maverick Viñales. L'acte és
per als socis del pilot, tot i que no hi ha cap motiu
per tancar l'entrada a aquelles persones
encuriosides o aficionades del món motociclisme.

El club de fans, creat l'any 2011, està liderat, des
del mes de maig d'aquest 2019, per Aniceto Díaz i
Paco Jarana, i el local és una de les moltes
iniciatives que han engegat per tal de, entre altres funcions, recuperar la xifra de socis d'anys anteriors
–que ja ha començat a créixer amb la seva arribada–, on van arribar a unes 800 persones quan el pilot
militava a Moto3. Ara compten amb 310 socis.

«I és que liderar un club de fans d'un pilot de MotoGP no és gens fàcil, ja que suposa molta dedicació i
moltes hores, que amb les respectives feines i vides personals és complicat», explica el president,
Aniceto Díaz.

El local també servirà com a punt de referència del pilot a la comarca, «hi exposarem objectes
relacionats amb Viñales, i també podrà servir com a punt de reunió, per exemple, quan hi hagi curses»,
comenta Díaz. I si la iniciativa surt bé, «no tindrem problema a buscar un local més gros, ja que l'actual
és relativament petit, d'uns 60 metres quadrats», afegeix.

Una altra bona temporada
Viñales ha estat tercer de MotoGP. «Ha fet una temporada bestial, un altre cop, tenint en compte que a
l'inici de campionat el van tirar tres cops i que ell prenia les mesures a la Yamaha que no acabava de
funcionar, almenys tan bé com les Honda o les Ducati. Ara bé, cada any és a dalt, estem molt contents
i en fem una valoració molt positiva», explica el president Díaz.

Més informació

Peralada es prepara per rebre el 38è Pessebre Vivent.

Una urbanització fallida a Mallorca, document del mes de l'Arxiu Municipal de Roses.

L'Escala rep la distinció de Vila Marinera gràcies al seu patrimoni històric.
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Alt Empordà

Veten la construcció de
8.789 habitatges nous a
vuit pobles del litoral
empordanès



Roses, Llançà i Cadaqués no veuen el document amb mals ulls, però

el Port de la Selva el critica perquè el troba «injust»

La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va aprovar la setmana

passada el Pla director urbanístic (PDU) de revisió de sòls no sostenibles

del litoral de Girona, conegut ja com el Pla de protecció de la Costa Brava. I

és que el document evitarà que es construeixin un total de 15.037

habitatges nous (8.789 a l’Alt Empordà) en espais «amb interès natural i

paisatgístic». Això vol dir que redueix a més de la meitat les possibilitats de

construcció als pobles costaners de la comarca, ja que dels 14.868

habitatges nous que s’hi podien edificar amb els planejaments vigents fins

ara, només se’n podran fer realitat 6.079.

Tenint en compte criteris territorials, urbanístics, sectorials, ambientals i

paisatgístics, el PDU ha analitzat 140 sectors de l’Alt Empordà on encara

es podia construir però que no s’han arribat a desenvolupar, n’ha avaluat la

sostenibilitat, i ha proposat l’estratègia que considera més adequada a vuit

ajuntaments.

El document proposa tres tipus d’actuacions. En primer lloc, revisa la

sostenibilitat de sòls on es podia construir que no s’adapten al Pla territorial

parcial de les comarques gironines (de l’Alt Empordà només hi està adaptat

Castelló d’Empúries, que és l’únic exclòs del PDU, tot i que també n’haurà

de complir les recomanacions). I d’acord amb això, a la comarca proposa

un total de 45 àmbits a extingir (que han de tornar a formar part de la xarxa

d’espais oberts perquè «el seu desenvolupament suposaria una extrema

contradicció amb els criteris de sostenibil itat que ha de tenir un

assentament urbà»), i 25 àmbits a modificar (se’n canvien paràmetres com

la superfície, els usos permesos, la densitat, l’edificabilitat, la tipologia

d’edificis o la seva disposició, entre d’altres, perquè actualment contradiuen

alguns criteris dels assentaments urbans).

Els 70 àmbits restants es podran mantenir perquè no entren en

contradicció amb els criteris del PDU, però se’ls imposen unes directrius

d’integració paisatgística per quan es desenvolupin. És a dir, que s’ordena

als ajuntaments que, si construeixen nous habitatges aïllats en zones amb

pendent (i, per tant, que es veuen), hauran de complir una sèrie de

requisits, com ara preservar les carenes com a fons escènic i com a

connexió, garantir la fisonomia dels nuclis de població, evitar localitzacions

en punts molt visibles, adaptarse al relleu natural del terreny o preservar la

vegetació, entre altres.

PLA LLOAT I CRITICAT. El secretari d’Hàbitat Urbà i Territori, Agustí Serra,

argumenta que «el model basat en l’extensió i el consum de sòl ha tocat

fons». I en el context de l’emergència climàtica actual, avança que

«l’aplicació de les directrius del PDU suposarà deixar d’emetre 619.468

tones de CO2 a l’atmosfera, una reducció del 61% respecte de les

previsions del planejament vigent fins avui».

Aquests arguments, però, no convencen a tothom. I una setmana després

de l’aprovació del pla ja s’han sentit veus en tots els sentits. Un dels

afectats més crítics és el tinent d’alcalde del Port de la Selva, Roger Pinart,

a qui no sembla «just» el criteri que ha aplicat la Generalitat. «Creiem que a

la Costa Brava teníem 22 malalts, alguns d’aquests amb càncer, però

d’altres tan sols amb un refredat; i se’ns ha acabat aplicant quimioteràpia a

tots», lamenta Pinart, tot recordant que al seu poble «no hi ha grans

promotors ni fons d’inversió», sinó que la majoria de promocions les tiren

endavant «veïns o estiuejants que han posat una part del seu capital per

comprar terrenys». «I ara, el mateix Departament de Territori que ens omple

el mar d’amarratges i barquetes ens diu que això no val», critica, tot

assegurant que «no ens sembla just i sortirem a defensarho tot».

També s’ha mostrat molt crític el Gremi de Promotors i Constructors de

Girona, que creu que el pla s’ha fet de manera «prematura», perseguint

l’objectiu de «limitar el creixement» i sense valorar altres aspectes. I des de

la SOS Costa Brava també han avançat que presentaran al·legacions, però

en aquest cas perquè consideren que el pla es queda «a mig camí».

L’advocat de la plataforma, Eduard de Ribot, exigeix «més valentia» al

Govern i li demana que desclassifiqui tots els sectors pendents de

desenvolupar.

En canvi, des dels equips de govern de Roses, Cadaqués i Llançà veuen

amb bons ulls la proposta, perquè creuen que fomentarà el creixement

«sostenible» de la Costa Brava. L’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, diu

que encara s’ho han d’estudiar a fons i que segurament hi presentaran

al·legacions, però considera que el document és «fruit d’un estudi» en

profunditat. En el seu cas, creu que el futur haurà de passar per la

«rehabilitació» d’edificis del centre. I la seva homòloga de Cadaqués, Pia

Serinyana, admet que en el seu cas «la zona on es podia construir era molt

gran, i si es fes tot el que es podia, seria una autèntica bestiesa».

MORATÒRIA PRORROGADA. A principis d’any Urbanisme havia aprovat

dues moratòries per evitar que durant la tramitació d’aquest PDU els

ajuntaments continuessin urbanitzant. Suspenien temporalment totes les

tramitacions dels nous instruments de planejament i gestió, i la concessió

de llicències d’obra nova. Ara el veto s’ha aixecat als sectors on el pla no

preveu cap canvi, però a les zones afectades s’ha prorrogat fins que el

PDU s’aprovi definitivament, previsiblement en un termini màxim d’un any.
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Alt Empordà

Veten la construcció de
8.789 habitatges nous a
vuit pobles del litoral
empordanès



Roses, Llançà i Cadaqués no veuen el document amb mals ulls, però

el Port de la Selva el critica perquè el troba «injust»

La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va aprovar la setmana

passada el Pla director urbanístic (PDU) de revisió de sòls no sostenibles

del litoral de Girona, conegut ja com el Pla de protecció de la Costa Brava. I

és que el document evitarà que es construeixin un total de 15.037

habitatges nous (8.789 a l’Alt Empordà) en espais «amb interès natural i

paisatgístic». Això vol dir que redueix a més de la meitat les possibilitats de

construcció als pobles costaners de la comarca, ja que dels 14.868

habitatges nous que s’hi podien edificar amb els planejaments vigents fins

ara, només se’n podran fer realitat 6.079.

Tenint en compte criteris territorials, urbanístics, sectorials, ambientals i

paisatgístics, el PDU ha analitzat 140 sectors de l’Alt Empordà on encara

es podia construir però que no s’han arribat a desenvolupar, n’ha avaluat la

sostenibilitat, i ha proposat l’estratègia que considera més adequada a vuit

ajuntaments.

El document proposa tres tipus d’actuacions. En primer lloc, revisa la

sostenibilitat de sòls on es podia construir que no s’adapten al Pla territorial

parcial de les comarques gironines (de l’Alt Empordà només hi està adaptat

Castelló d’Empúries, que és l’únic exclòs del PDU, tot i que també n’haurà

de complir les recomanacions). I d’acord amb això, a la comarca proposa

un total de 45 àmbits a extingir (que han de tornar a formar part de la xarxa

d’espais oberts perquè «el seu desenvolupament suposaria una extrema

contradicció amb els criteris de sostenibil itat que ha de tenir un

assentament urbà»), i 25 àmbits a modificar (se’n canvien paràmetres com

la superfície, els usos permesos, la densitat, l’edificabilitat, la tipologia

d’edificis o la seva disposició, entre d’altres, perquè actualment contradiuen

alguns criteris dels assentaments urbans).

Els 70 àmbits restants es podran mantenir perquè no entren en

contradicció amb els criteris del PDU, però se’ls imposen unes directrius

d’integració paisatgística per quan es desenvolupin. És a dir, que s’ordena

als ajuntaments que, si construeixen nous habitatges aïllats en zones amb

pendent (i, per tant, que es veuen), hauran de complir una sèrie de

requisits, com ara preservar les carenes com a fons escènic i com a

connexió, garantir la fisonomia dels nuclis de població, evitar localitzacions

en punts molt visibles, adaptarse al relleu natural del terreny o preservar la

vegetació, entre altres.

PLA LLOAT I CRITICAT. El secretari d’Hàbitat Urbà i Territori, Agustí Serra,

argumenta que «el model basat en l’extensió i el consum de sòl ha tocat

fons». I en el context de l’emergència climàtica actual, avança que

«l’aplicació de les directrius del PDU suposarà deixar d’emetre 619.468

tones de CO2 a l’atmosfera, una reducció del 61% respecte de les

previsions del planejament vigent fins avui».

Aquests arguments, però, no convencen a tothom. I una setmana després

de l’aprovació del pla ja s’han sentit veus en tots els sentits. Un dels

afectats més crítics és el tinent d’alcalde del Port de la Selva, Roger Pinart,

a qui no sembla «just» el criteri que ha aplicat la Generalitat. «Creiem que a

la Costa Brava teníem 22 malalts, alguns d’aquests amb càncer, però

d’altres tan sols amb un refredat; i se’ns ha acabat aplicant quimioteràpia a

tots», lamenta Pinart, tot recordant que al seu poble «no hi ha grans

promotors ni fons d’inversió», sinó que la majoria de promocions les tiren

endavant «veïns o estiuejants que han posat una part del seu capital per

comprar terrenys». «I ara, el mateix Departament de Territori que ens omple

el mar d’amarratges i barquetes ens diu que això no val», critica, tot

assegurant que «no ens sembla just i sortirem a defensarho tot».

També s’ha mostrat molt crític el Gremi de Promotors i Constructors de

Girona, que creu que el pla s’ha fet de manera «prematura», perseguint

l’objectiu de «limitar el creixement» i sense valorar altres aspectes. I des de

la SOS Costa Brava també han avançat que presentaran al·legacions, però

en aquest cas perquè consideren que el pla es queda «a mig camí».

L’advocat de la plataforma, Eduard de Ribot, exigeix «més valentia» al

Govern i li demana que desclassifiqui tots els sectors pendents de

desenvolupar.

En canvi, des dels equips de govern de Roses, Cadaqués i Llançà veuen

amb bons ulls la proposta, perquè creuen que fomentarà el creixement

«sostenible» de la Costa Brava. L’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, diu

que encara s’ho han d’estudiar a fons i que segurament hi presentaran

al·legacions, però considera que el document és «fruit d’un estudi» en

profunditat. En el seu cas, creu que el futur haurà de passar per la

«rehabilitació» d’edificis del centre. I la seva homòloga de Cadaqués, Pia

Serinyana, admet que en el seu cas «la zona on es podia construir era molt

gran, i si es fes tot el que es podia, seria una autèntica bestiesa».

MORATÒRIA PRORROGADA. A principis d’any Urbanisme havia aprovat

dues moratòries per evitar que durant la tramitació d’aquest PDU els

ajuntaments continuessin urbanitzant. Suspenien temporalment totes les

tramitacions dels nous instruments de planejament i gestió, i la concessió

de llicències d’obra nova. Ara el veto s’ha aixecat als sectors on el pla no

preveu cap canvi, però a les zones afectades s’ha prorrogat fins que el

PDU s’aprovi definitivament, previsiblement en un termini màxim d’un any.
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Roses, Llançà i Cadaqués no veuen el document amb mals ulls, però

el Port de la Selva el critica perquè el troba «injust»

La Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona va aprovar la setmana

passada el Pla director urbanístic (PDU) de revisió de sòls no sostenibles

del litoral de Girona, conegut ja com el Pla de protecció de la Costa Brava. I

és que el document evitarà que es construeixin un total de 15.037

habitatges nous (8.789 a l’Alt Empordà) en espais «amb interès natural i

paisatgístic». Això vol dir que redueix a més de la meitat les possibilitats de

construcció als pobles costaners de la comarca, ja que dels 14.868

habitatges nous que s’hi podien edificar amb els planejaments vigents fins

ara, només se’n podran fer realitat 6.079.

Tenint en compte criteris territorials, urbanístics, sectorials, ambientals i

paisatgístics, el PDU ha analitzat 140 sectors de l’Alt Empordà on encara

es podia construir però que no s’han arribat a desenvolupar, n’ha avaluat la

sostenibilitat, i ha proposat l’estratègia que considera més adequada a vuit

ajuntaments.

El document proposa tres tipus d’actuacions. En primer lloc, revisa la

sostenibilitat de sòls on es podia construir que no s’adapten al Pla territorial

parcial de les comarques gironines (de l’Alt Empordà només hi està adaptat

Castelló d’Empúries, que és l’únic exclòs del PDU, tot i que també n’haurà

de complir les recomanacions). I d’acord amb això, a la comarca proposa

un total de 45 àmbits a extingir (que han de tornar a formar part de la xarxa

d’espais oberts perquè «el seu desenvolupament suposaria una extrema

contradicció amb els criteris de sostenibil itat que ha de tenir un

assentament urbà»), i 25 àmbits a modificar (se’n canvien paràmetres com

la superfície, els usos permesos, la densitat, l’edificabilitat, la tipologia

d’edificis o la seva disposició, entre d’altres, perquè actualment contradiuen

alguns criteris dels assentaments urbans).

Els 70 àmbits restants es podran mantenir perquè no entren en

contradicció amb els criteris del PDU, però se’ls imposen unes directrius

d’integració paisatgística per quan es desenvolupin. És a dir, que s’ordena

als ajuntaments que, si construeixen nous habitatges aïllats en zones amb

pendent (i, per tant, que es veuen), hauran de complir una sèrie de

requisits, com ara preservar les carenes com a fons escènic i com a

connexió, garantir la fisonomia dels nuclis de població, evitar localitzacions

en punts molt visibles, adaptarse al relleu natural del terreny o preservar la

vegetació, entre altres.

PLA LLOAT I CRITICAT. El secretari d’Hàbitat Urbà i Territori, Agustí Serra,

argumenta que «el model basat en l’extensió i el consum de sòl ha tocat

fons». I en el context de l’emergència climàtica actual, avança que

«l’aplicació de les directrius del PDU suposarà deixar d’emetre 619.468

tones de CO2 a l’atmosfera, una reducció del 61% respecte de les

previsions del planejament vigent fins avui».

Aquests arguments, però, no convencen a tothom. I una setmana després

de l’aprovació del pla ja s’han sentit veus en tots els sentits. Un dels

afectats més crítics és el tinent d’alcalde del Port de la Selva, Roger Pinart,

a qui no sembla «just» el criteri que ha aplicat la Generalitat. «Creiem que a

la Costa Brava teníem 22 malalts, alguns d’aquests amb càncer, però

d’altres tan sols amb un refredat; i se’ns ha acabat aplicant quimioteràpia a

tots», lamenta Pinart, tot recordant que al seu poble «no hi ha grans

promotors ni fons d’inversió», sinó que la majoria de promocions les tiren

endavant «veïns o estiuejants que han posat una part del seu capital per

comprar terrenys». «I ara, el mateix Departament de Territori que ens omple

el mar d’amarratges i barquetes ens diu que això no val», critica, tot

assegurant que «no ens sembla just i sortirem a defensarho tot».

També s’ha mostrat molt crític el Gremi de Promotors i Constructors de

Girona, que creu que el pla s’ha fet de manera «prematura», perseguint

l’objectiu de «limitar el creixement» i sense valorar altres aspectes. I des de

la SOS Costa Brava també han avançat que presentaran al·legacions, però

en aquest cas perquè consideren que el pla es queda «a mig camí».

L’advocat de la plataforma, Eduard de Ribot, exigeix «més valentia» al

Govern i li demana que desclassifiqui tots els sectors pendents de

desenvolupar.

En canvi, des dels equips de govern de Roses, Cadaqués i Llançà veuen

amb bons ulls la proposta, perquè creuen que fomentarà el creixement

«sostenible» de la Costa Brava. L’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, diu

que encara s’ho han d’estudiar a fons i que segurament hi presentaran

al·legacions, però considera que el document és «fruit d’un estudi» en

profunditat. En el seu cas, creu que el futur haurà de passar per la

«rehabilitació» d’edificis del centre. I la seva homòloga de Cadaqués, Pia

Serinyana, admet que en el seu cas «la zona on es podia construir era molt

gran, i si es fes tot el que es podia, seria una autèntica bestiesa».

MORATÒRIA PRORROGADA. A principis d’any Urbanisme havia aprovat

dues moratòries per evitar que durant la tramitació d’aquest PDU els

ajuntaments continuessin urbanitzant. Suspenien temporalment totes les

tramitacions dels nous instruments de planejament i gestió, i la concessió

de llicències d’obra nova. Ara el veto s’ha aixecat als sectors on el pla no

preveu cap canvi, però a les zones afectades s’ha prorrogat fins que el

PDU s’aprovi definitivament, previsiblement en un termini màxim d’un any.
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Votacions obertes a Roses



Els veïns i les veïnes majors de 16 anys i empadronats al municipi

tindran fins al 18 de desembre per escollir fins a 3 de les 20

propostes finalistes, que es van seleccionar en el Fòrum ciutadà de

l’octubre

L’Ajuntament de Roses ha activat el procés de votació dels Pressupostos

Participatius 2020. Els veïns i les veïnes majors de 16 anys i empadronats

al municipi tindran fins al 18 de desembre per escollir fins a 3 de les 20

propostes finalistes, que es van seleccionar en el Fòrum ciutadà de

l’octubre.

Entre les actuacions hi ha la instal·lació d’una nova passera a la riera

Ginjolers, el soterrament de contenidors, la millora d’equipaments

municipals (com Ca l’Anita, el teatre o el cementiri), la instal·lació de

lavabos a les platges de Canyelles i l’Almadrava, la creació d’un carril bici,

la col·locació de plataformes flotants a les platges, l’habilitació d’una zona

de pícnic a la Ciutadella, la construcció d’un parc multiaventura, o diverses

millores urbanístiques.

Tal com explica el regidor d’Economia i Hisenda, Marc Danés, «en el

pressupost 2020 hem destinat 300.000 euros als projectes presentats i

escollits per la ciutadania, xifra que representa un 15% del capítol

d’inversions». Les votacions es poden fer a través de la plataforma

www.tudecideixesroses.cat, on hi ha una breu descripció i el cost estimat

de cada projecte

Per Redacció Hora Nova  - 12 Desembre, 2019  0
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El nou enllumenat públic de la Sureda
d'en Mairó a Roses suposa un estalvi
energètic d'un 35%
 Alt Empordà  -   12/12/2019  -   10:56

L'enllumenat de la Sureda d'en Mairó, format fins abans de les obres per un
quadre elèctric i 74 lluminàries, provocava alts nivells de contaminació
lumínica a més de presentar desperfectes del material i una distribució
irregular de baixa uniformitat lumínica

Nou enllumenat

Escoltar  Augmentar text

 Disminuir text

+

−

 Whatsapp  Descargar PDF  Imprimir  Enviar la nota a un amic  Comentar

A Roses han finalitzat les obres de renovació de l'enllumenat públic del sector de la

Sureda d'en Mairó, que es trobava obsolet i amb una deficient eficàcia energètica. El

nou projecte ha suposat la renovació de l'antiga instal·lació amb 114 noves

lluminàries, que aportaran un estalvi energètic anual del 35%. El projecte ha inclòs

l'enllumenat dels carrers Pitàgores, Almogàvers, Homer, Arquímedes, Tales i Pindar.

L'enllumenat de la Sureda d'en Mairó, format fins abans de les obres per un quadre

elèctric i 74 lluminàries, provocava alts nivells de contaminació lumínica a més de

presentar desperfectes del material i una distribució irregular de baixa uniformitat

lumínica. La substitució de les antigues llums, de 125w, per les actuals potències (110

lluminàries de 33w i 4 de 50w), suposarà un 41% de la potència instal·lada

anteriorment, alhora que una major homogeneïtzació de la il·luminació i una menor

intrusió de llum en les finques privades.

D'altra banda, la renovació permetrà el control de l'encesa d'enllumenat mitjançant un

sistema de telegestió amb rellotge astronòmic i de regulació programada, que

reduiran el flux en horari nocturn i, per tant, el consum energètic respecte a l'ús amb

flux normal.

Els treballs han tingut un cost de 168.000 €.
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nou projecte ha suposat la renovació de l'antiga instal·lació amb 114 noves
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elèctric i 74 lluminàries, provocava alts nivells de contaminació lumínica a més de

presentar desperfectes del material i una distribució irregular de baixa uniformitat

lumínica. La substitució de les antigues llums, de 125w, per les actuals potències (110

lluminàries de 33w i 4 de 50w), suposarà un 41% de la potència instal·lada

anteriorment, alhora que una major homogeneïtzació de la il·luminació i una menor

intrusió de llum en les finques privades.

D'altra banda, la renovació permetrà el control de l'encesa d'enllumenat mitjançant un

sistema de telegestió amb rellotge astronòmic i de regulació programada, que

reduiran el flux en horari nocturn i, per tant, el consum energètic respecte a l'ús amb

flux normal.

Els treballs han tingut un cost de 168.000 €.

Autor: Redacció

 #roses

 #roses

 Comentaris (0)

La finalitat d'aquest servei és sumar valor a les notes i establir un contacte més fluid amb els
nostres lectors. Els comentaris han acotar al tema de discussió. S'apreciarà la brevetat i claredat
dels textos, i el bon ús del llenguatge: les males paraules i els insults no seran publicats

 Comentar

Nom:

Requerit

Direcció de correu electrònic:

Requerit

Comentari:

Màxim 246 caràcters

Acceptar Reglament

 Comentaris a Facebook

Traducir con Google
Translate

Follow @Gironanoticies

Radio en directo

Radio en directo

(Deportivo)

PATROCINADOS

Con Matchbanker, solicita los
mejores préstamos con
ASNEF. Obtén tus créditos
online con ASNEF 100%
online y tendrás el dinero en
tu cuenta hoy.

Gastronomia I
Classificats

 Imatges del dia

 Opinió

Marc Lamuà
La situació als
carrers de
Comarques
Gironines
La situació a
Catalunya i a
Comarques
Gironines és greu
i tothom sap que
el govern de la
Generalit...

Jesús Domingo
Martínez/ GN
Sense natalitat
És per a això que
demana, entre
altres coses, una
prestació
universal per fill
de 100 euros al
me...

 Agenda

 PORTADA
 QUI SOM
 EDITORIAL
 NOTÍCIES

El Ripollès
Catalunya
Turisme
Alt Empordà
Baix Empordà
La Garrotxa

Pla de
L'Estany

Besalú, Vila
Comtal

OLOT 'Ciutat
dels Detalls'

La Selva
Cinema i

Música
Actualitat

Girona
Barcelona
Tarragona
LLeida
Maresme

Madrid
Catalunya

Nord
 + SECCIONS

+ Notícies
Internacional
Esports
Salut
Cultura
Política
Actualidad

España

Entrevistes
Turisme
Noticias 24hs
Motor
Temps
Videos
Classificats
Gastronomia

 FIRES I
FESTES
 OPINIÓ



COMUNICADOS
 AVÍS LEGAL
 ARXIU
 CONTACTE
 NEWSLETTER
 POST
PATROCINADO


PUBLICITAT/PUBLICIDAD

PARTNERS
www.costabravagirona.org
www.elmundofinanciero.com
www.lleidanoticies.com
www.barcelonanoticies.com

Enllaços d'interès:

1-9 A B C D E F G H I J K L M N O P Q R S T U V W X

Y Z

gironanoticies.com 2005-2019, Se'n permet la reproducció sempre que se'n citi la font

Buscar... 





Més notícies


PortadaRosesFesta MajorEmpordàGironaCarnavalOpinióContacta

Un moment de la trobada veïnal del Mas Oliva a l'Ajuntament de Roses

Trobada interactiva, enriquidora i
participativa entre representants de
l’Ajuntament i veïns del Mas Oliva de
Roses
 12/12/2019

Una trobada veïnal que va ser servir per explicar i, sobretot, consensuar, els
projectes que l’Ajuntament de Roses està portant a terme a la urbanització del
Mas Oliva

L’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, el primer tinent d’alcalde, Joan Plana, la
regidora d’Urbanisme, Sílvia Ripoll i el regidor d’Infraestructures i Serveis Públics,
Juan Manuel Fernández, van mantenir ahir a la sala de plens de l’Ajuntament una
trobada amb els veïns, 30 per a ser exactes, del Mas Oliva. Una urbanització que té
moltes mancances, entre les més importants el desenvolupament d’un projecte
pluvial, en estar considerats alguns dels carrers com a zona alta de risc
d’inundabilitat.

I aquesta trobada va servir, sobre tot, a banda d’explicar, de consensuar el Pla de
Millora de la Circulació del Trànsit, que s’està implementant a la urbanització, el
projecte de renovació dels paviments asfàltics o la construcció de la futura nova
plaça del Mas Oliva per a que els veïns fessin les seves propostes o esmenes que
consideressin adients.

Així, els veïns va posar sobre la taula la necessitat de crear aparcaments per a
motos, que no estava previst, o incloure uns gronxadors per a nens i nenes amb
mobilitat reduïda a la futura plaça, entre d’altres propostes.
“Sí, tot el que es projecta es fa amb criteris tècnics, però després, parlant amb
els veïns, que són els que viuen el dia a dia al seu barri, són els que poden
perfeccionar els projectes, com ha estat el cas de la implementació la millora de
la circulació del trànsit”, va afirmar el regidor de Seguretat Ciutadana, Joan Plana.

Executar el projecte pluvial del Mas Oliva amb la subvenció de l’ACA

Després que la regidora d’Urbanisme expliqués en la fase que es troba la
construcció de la nova plaça del Mas Oliva, afirmant que si es fa en el termini
d’execució previst serà una realitat al mes de març, i que el regidor
d’Infraestructures fes cinc cèntim sobre la renovació de l’asfalt de diferents carrers
de la urbanització, l’alcaldessa de Roses va anunciar que “un cop hem rebut
l’estudi d’inundabilitat, s’ha ratificat que la urbanització del Mas Oliva és una de
les zones que més afectació té, però, en canvi, no té un projecte pluvial”.
I no el té el Mas Oliva ni cap altra urbanització de Roses perquè quan es van
construir no es va contemplar en lloc, però és evident que el Mas Oliva en necessita
d’un “i el tenim redactat, fet i aprovat, amb el qual evitaríem que quan plou els
carrers semblin rius, però val molts diners -uns 700.000 euros- i per això estem
parlant amb l’Agència Catalana de l’Aigua per intentar que sigui subvencionat”.

Si finalment s’aconsegueix la subvenció, l’ACA es faria càrrec del 75% del projecte “i
s’executaria al 2020”, va afirmar Montse Mindan.

Grans quantitats d’uralita soterrada en uns terrenys privats del Mas Oliva

Aquesta trobada veïnal també va servir per a que els representants de l’Ajuntament
coneguessin, segons paraules d’un dels veïns que en un terreny, de propietat
privada, hi ha soterrada grans quantitat d’uralita, material molt tòxic a causa de
l’amiant. Aquest veí es va queixar que “porto molts anys denunciant-lo, aquesta
uralita soterrada quan plou es filtra a la Riera, i a més la mainada a jugar en
aquesta propietat amb el perill de toxicitat que suposa”.

Cap dels presents tenia constància d’aquest abocament i els representants de
l’Ajuntament van agafar bona nota per posar-hi solució. l’alcaldessa de Roses va
afirmar que s’hi posaria solució

Díptics informatius per presentar propostes

Cal destacar que fins al 30 de desembre hi ha temps per presentar les propostes de
millora a través de l’apartat de Participació Ciutadana de la web roses.cat, de
l’aplicació mòbil RosesSmart, o bé de manera presencial lliurant la butlleta del
díptic al Servei d’Atenció al Ciutadà de l’Ajuntament.  

I un cop recollides i valorades totes les propostes es convocarà una nova sessió
ciutadana on es presentarà el projecte definitiu.

Díptic Trobada Ciutadana del Mas Oliva

Tags: A Roses, ACA, Agència Catalana de l’Aigua, Ajuntament de Roses, Alt Empordà, Badia de Roses, Cap de
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paviments asfàltics, Projecte pluvial, Roses, Sílvia Ripoll, Trobada veïnal del Mas Oliva, Urbanització del Mas
Oliva, Vila de Roses
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Una trobada veïnal que va ser servir per explicar i, sobretot, consensuar, els
projectes que l’Ajuntament de Roses està portant a terme a la urbanització del
Mas Oliva

L’alcaldessa de Roses, Montse Mindan, el primer tinent d’alcalde, Joan Plana, la
regidora d’Urbanisme, Sílvia Ripoll i el regidor d’Infraestructures i Serveis Públics,
Juan Manuel Fernández, van mantenir ahir a la sala de plens de l’Ajuntament una
trobada amb els veïns, 30 per a ser exactes, del Mas Oliva. Una urbanització que té
moltes mancances, entre les més importants el desenvolupament d’un projecte
pluvial, en estar considerats alguns dels carrers com a zona alta de risc
d’inundabilitat.

I aquesta trobada va servir, sobre tot, a banda d’explicar, de consensuar el Pla de
Millora de la Circulació del Trànsit, que s’està implementant a la urbanització, el
projecte de renovació dels paviments asfàltics o la construcció de la futura nova
plaça del Mas Oliva per a que els veïns fessin les seves propostes o esmenes que
consideressin adients.

Així, els veïns va posar sobre la taula la necessitat de crear aparcaments per a
motos, que no estava previst, o incloure uns gronxadors per a nens i nenes amb
mobilitat reduïda a la futura plaça, entre d’altres propostes.
“Sí, tot el que es projecta es fa amb criteris tècnics, però després, parlant amb
els veïns, que són els que viuen el dia a dia al seu barri, són els que poden
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Després que la regidora d’Urbanisme expliqués en la fase que es troba la
construcció de la nova plaça del Mas Oliva, afirmant que si es fa en el termini
d’execució previst serà una realitat al mes de març, i que el regidor
d’Infraestructures fes cinc cèntim sobre la renovació de l’asfalt de diferents carrers
de la urbanització, l’alcaldessa de Roses va anunciar que “un cop hem rebut
l’estudi d’inundabilitat, s’ha ratificat que la urbanització del Mas Oliva és una de
les zones que més afectació té, però, en canvi, no té un projecte pluvial”.
I no el té el Mas Oliva ni cap altra urbanització de Roses perquè quan es van
construir no es va contemplar en lloc, però és evident que el Mas Oliva en necessita
d’un “i el tenim redactat, fet i aprovat, amb el qual evitaríem que quan plou els
carrers semblin rius, però val molts diners -uns 700.000 euros- i per això estem
parlant amb l’Agència Catalana de l’Aigua per intentar que sigui subvencionat”.

Si finalment s’aconsegueix la subvenció, l’ACA es faria càrrec del 75% del projecte “i
s’executaria al 2020”, va afirmar Montse Mindan.

Grans quantitats d’uralita soterrada en uns terrenys privats del Mas Oliva

Aquesta trobada veïnal també va servir per a que els representants de l’Ajuntament
coneguessin, segons paraules d’un dels veïns que en un terreny, de propietat
privada, hi ha soterrada grans quantitat d’uralita, material molt tòxic a causa de
l’amiant. Aquest veí es va queixar que “porto molts anys denunciant-lo, aquesta
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Cap dels presents tenia constància d’aquest abocament i els representants de
l’Ajuntament van agafar bona nota per posar-hi solució. l’alcaldessa de Roses va
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Díptics informatius per presentar propostes

Cal destacar que fins al 30 de desembre hi ha temps per presentar les propostes de
millora a través de l’apartat de Participació Ciutadana de la web roses.cat, de
l’aplicació mòbil RosesSmart, o bé de manera presencial lliurant la butlleta del
díptic al Servei d’Atenció al Ciutadà de l’Ajuntament.  

I un cop recollides i valorades totes les propostes es convocarà una nova sessió
ciutadana on es presentarà el projecte definitiu.

Díptic Trobada Ciutadana del Mas Oliva
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El Consell del Carnaval de Roses torna a
proposar que el Rei Carnestoltes sigui una
dona
 12/12/2019

Una proposta que ja es va demanar pel Carnaval de Roses de 2019 però no es va
presentar cap candidata per regnar com a Carnestoltes  

La setmana passada es va celebrar una nova reunió del Consell del Carnaval de
Roses amb l’assistència de 12 caps de colla dels que tenen representació en aquest
òrgan, el regidor de Cultura, Èric Ibáñez i el tècnic de Cultura, Jordi Sastre.

I durant la reunió es va tornar a proposar, després de fer-ho al passat Carnaval, que
el Rei Carnestoltes sigui una dona, que en aquest cas seria la primera Reina
Carnestoltes que tindria en la seva història el Carnaval de Roses.
A la passada festa de disfresses no hi va haver Carnestoltes femení perquè cap dona
es va presentar per fer regnar.
Però, enguany, “els membres del Consell ho han tornat a proposar i ens sembla
una molt bona idea, ara només falta que hi hagi alguna que vulgui ser la Reina
de Carnestoltes”, ha explicat el regidor de Cultura i Festes, Èric Ibáñez.

En el cas que no es presenti cap dona “ja es va decidir durant el Consell a qui
demanar-li per a que faci de Rei Carnestoltes, tot i que encara no podem fer-ho
públic”, ha dit Ibáñez.
No es pot fer públic, però ViladeRoses pot avançar que la persona que podria oficiar
de Carnestoltes, en el cas que no hagi cap candidata que ho vulgui ser, té a veure
amb l’esport de les dues rodes.

I el que tampoc es pot anunciar encara és la persona a la qual s’homenatjarà durant
el Carnaval de Roses 2020… De fet, es va decidir no dir el seu nom públicament,
però la qual cosa no ho farem, però si que direm que és una persona lligada als
mitjans de comunicació.

Entre els punts de l’Ordre del dia, es van aprovar els Manaments del Carnaval,
després d’incloure algunes modificacions.

Entre aquestes, cal destacar la recomanació, “que no obligació, d’usar estris
reutilitzables per beure i menjar per tal de reduir els residus, tot i que al
Carnaval de 2021 la intenció és que ja no s’utilitzi cap got, plat o cobert de
plàstic d’un sol ús”, ha manifestat el regidor de Cultura i Festes

Així mateix, es va acordar que fora del circuit de la passada i del port les carrosses
podran portar la música engegada el divendres, el dissabte i el diumenge fins a les
24 hores, i el dilluns fins a les 22 h.

Pel que fa la plaça Sant Pere es va consensuar que les carrosses que vulguin tenir en
funcionament els equips de música s’han d’estacionar a partir de l’espigó de la Riera
Ginjolers i a la banda dreta de l’avinguda de Rhode, i que s’haurà d’apagar la música
quan s’iniciï l’enterrament de la sardina.

A més, tant diumenge com dilluns les carrosses es situaran segons l’ordre de sortida
de la passada, col·locant-se la primera davant de Cal Català. I el dilluns, les
carrosses han de sortir des del Pavelló Municipal d’Esports a les 15.30 hores, una
vegada finalitzada l’arrossada.

També es va aprovar el programa de Carnaval “quedant pendent la realització del
Testament en el sentit de si el canviem de dia o no”, ha apuntat Ibáñez, remarcant
que “es faran un seguit de consultes sobre com gestionar aquest acte del
Carnaval”.

I el que també va obtenir el vistiplau dels representants del Consell de Carnaval va
ser la puntual modificació de les bases del concurs pel que fa a la disfressa,
puntuant-se amb 10 punts l’originalitat, 30 punts la complexitat i esforç en
l’elaboració, i amb 10 punts més, el maquillatge, quan l’any passat va ser la
caracterització.

En el cas que hi hagi un empat a punts en alguna categoria, la colla premiada serà la
que obtingui més punts sumant totes les categories. Si l’empat persisteix, es
realitzarà un sorteig, ja que fins ara no es contemplava la possibilitat de com
desempatar).
En el supòsit que alguna de les colles premiades no participi en la següent edició
del Carnaval, el premi passarà a la següent colla que hagi obtingut més puntuació
en la mateixa categoria.

També es va aprovar que el jurat valori les coreografies en tres punts de la desfilada:
a l’inici, a la plaça Catalunya (davant el Txot’s) i a la plaça sant Pere.

Taller de maquillatge

Després que els cap de colla proposessin la celebració de tallers relacionats amb el
Carnaval, l’Àrea de Cultura i Festes té previst organitzar un taller de maquillatge, que
segurament es portarà a terme al Centre Cultural de Ca l’Anita.

Altres propostes van quedar sobre la taula per consensuar-les en un pròxim Consell
de Carnaval.
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I durant la reunió es va tornar a proposar, després de fer-ho al passat Carnaval, que
el Rei Carnestoltes sigui una dona, que en aquest cas seria la primera Reina
Carnestoltes que tindria en la seva història el Carnaval de Roses.
A la passada festa de disfresses no hi va haver Carnestoltes femení perquè cap dona
es va presentar per fer regnar.
Però, enguany, “els membres del Consell ho han tornat a proposar i ens sembla
una molt bona idea, ara només falta que hi hagi alguna que vulgui ser la Reina
de Carnestoltes”, ha explicat el regidor de Cultura i Festes, Èric Ibáñez.

En el cas que no es presenti cap dona “ja es va decidir durant el Consell a qui
demanar-li per a que faci de Rei Carnestoltes, tot i que encara no podem fer-ho
públic”, ha dit Ibáñez.
No es pot fer públic, però ViladeRoses pot avançar que la persona que podria oficiar
de Carnestoltes, en el cas que no hagi cap candidata que ho vulgui ser, té a veure
amb l’esport de les dues rodes.

I el que tampoc es pot anunciar encara és la persona a la qual s’homenatjarà durant
el Carnaval de Roses 2020… De fet, es va decidir no dir el seu nom públicament,
però la qual cosa no ho farem, però si que direm que és una persona lligada als
mitjans de comunicació.

Entre els punts de l’Ordre del dia, es van aprovar els Manaments del Carnaval,
després d’incloure algunes modificacions.

Entre aquestes, cal destacar la recomanació, “que no obligació, d’usar estris
reutilitzables per beure i menjar per tal de reduir els residus, tot i que al
Carnaval de 2021 la intenció és que ja no s’utilitzi cap got, plat o cobert de
plàstic d’un sol ús”, ha manifestat el regidor de Cultura i Festes

Així mateix, es va acordar que fora del circuit de la passada i del port les carrosses
podran portar la música engegada el divendres, el dissabte i el diumenge fins a les
24 hores, i el dilluns fins a les 22 h.

Pel que fa la plaça Sant Pere es va consensuar que les carrosses que vulguin tenir en
funcionament els equips de música s’han d’estacionar a partir de l’espigó de la Riera
Ginjolers i a la banda dreta de l’avinguda de Rhode, i que s’haurà d’apagar la música
quan s’iniciï l’enterrament de la sardina.

A més, tant diumenge com dilluns les carrosses es situaran segons l’ordre de sortida
de la passada, col·locant-se la primera davant de Cal Català. I el dilluns, les
carrosses han de sortir des del Pavelló Municipal d’Esports a les 15.30 hores, una
vegada finalitzada l’arrossada.

També es va aprovar el programa de Carnaval “quedant pendent la realització del
Testament en el sentit de si el canviem de dia o no”, ha apuntat Ibáñez, remarcant
que “es faran un seguit de consultes sobre com gestionar aquest acte del
Carnaval”.

I el que també va obtenir el vistiplau dels representants del Consell de Carnaval va
ser la puntual modificació de les bases del concurs pel que fa a la disfressa,
puntuant-se amb 10 punts l’originalitat, 30 punts la complexitat i esforç en
l’elaboració, i amb 10 punts més, el maquillatge, quan l’any passat va ser la
caracterització.

En el cas que hi hagi un empat a punts en alguna categoria, la colla premiada serà la
que obtingui més punts sumant totes les categories. Si l’empat persisteix, es
realitzarà un sorteig, ja que fins ara no es contemplava la possibilitat de com
desempatar).
En el supòsit que alguna de les colles premiades no participi en la següent edició
del Carnaval, el premi passarà a la següent colla que hagi obtingut més puntuació
en la mateixa categoria.

També es va aprovar que el jurat valori les coreografies en tres punts de la desfilada:
a l’inici, a la plaça Catalunya (davant el Txot’s) i a la plaça sant Pere.

Taller de maquillatge

Després que els cap de colla proposessin la celebració de tallers relacionats amb el
Carnaval, l’Àrea de Cultura i Festes té previst organitzar un taller de maquillatge, que
segurament es portarà a terme al Centre Cultural de Ca l’Anita.

Altres propostes van quedar sobre la taula per consensuar-les en un pròxim Consell
de Carnaval.
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